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és végérvényesen elpusztítsák az életterünket.

Tisztelt lakosok!
Valamikor az ötvenes években tőlünk függetlenül építették meg régiónkban a vegyi üzemet, 

amivel óriási csapást mértek környezetünkre. Nem volt beleszólásunk, megépült, megszoktuk. 
A kilencvenes évek elején épült a sóki vízi erőmű. Nem nagyon kérdeztek meg senkit, meg-
épült az összes negatív hatásával együtt. Megépültek még további környezetszennyező létesít-
mények is a régiónkban, és most itt van a következő próbálkozás.

Farkasd előtt, ha Sellye felől közelítjük a falut, az út bal oldalán, közel a zsigárdi letérőhöz 
néhány hektárnyi terület még a sóki kataszterhez tartozik. Sók a Vág bal partján terül el, azon-
ban néhány hektár átnyúlik a Vág jobb oldalára a farkasdi kataszteri terület szomszédságába. 
Erre az „átnyúló” néhány hektárnyi területre egy plazmaíves szemétégetőnek kellene épülnie. 
A tervezett létesítményt leginkább egy kisebb ,,reaktorhoz” lehetne hasonlítani, amely műkö-
dése a kommunális hulladék több ezer Celzius fokon történő égetésén alapulna. Ehhez a szük-
séges kommunális hulladékot valószínűleg a széles környékről szállítanák ide, akár külföldről 
is. A terv szerint a létesítményben évi 100 ezer tonna szemetet égetnének el. Összehasonlítás-
képp, egy közepes falu éves „szeméttermelése” 1000 tonna körül van.

Sók álláspontja ismeretlen. Farkasd, Zsigárd, Negyed önkormányzatai egyértelműen a léte-
sítmény megépülése ellen vannak, de még Pered, Deáki és Szímő települések vezetői is eluta-
sították ezt a szándékot. 

A fentebb említett technológia Európában sehol sem működik. Ott, ahol próbálkoztak vele, 
rendre csőd vagy üzemzavar és a legrosszabb esetben baleset lett a vége. Pedig óriási, több száz 
millió eurós beruházásokról volt szó. A világban a mai napig egyetlen beruházó sem tudta el-
oszlatni a kritikusok eme technológiával szemben támasztott kétségeit. A mi esetünkben még 
a beruházót sem ismerjük. Nem szeretnénk kísérleti alanyokká válni. Nem szeretnénk, hogy 
ezt a technológiát nálunk és rajtunk próbálják ki. Nem szeretnénk, hogy a széles környékről 
vagy esetleg még távolabbról is ilyen töménytelen mennyiségű szemetet szállítsanak és tárol-
janak a közvetlen környezetünkben. Nem engedhetjük, hogy az amúgy is túlterhelt utainkon, 
településeinken keresztül napi több száz - szemetet és adalékanyagokat szállító - teherautó 
haladjon át. Az adalékanyag is éves szinten több tízezer tonnát jelent. A közúti infrastruktúra 
itt erre nem megfelelő és nem is szeretnénk, de nem is áll módunkban, hogy azt megfelelővé 
tegyük a beruházó céljainak eléréséhez. Nem akarhatjuk, hogy tovább romoljanak az életkö-
rülményeink, hogy növekedjen környezetünkben a zaj, a por és a bűz. Ne adjunk esélyt annak, 
hogy tovább romoljon talajvizeink minősége. Ne engedjük veszélyeztetni a Vág folyó vizét. 
Szabjunk gátat a rágcsálók és kártékony rovarok elszaporodásának. Ne engedjük, hogy telepü-
léseinket ellepje a füstgáz és az égéstermék. Egy ilyen beruházás rossz hatással lenne nemcsak 
az emberi egészségre és az életkörülmények minőségére, de az egész régió ingatlan – áraira, 
valamint a mezőgazdasági terményeink minőségére is.

Nem mi vagyunk az elsők Szlovákiában, ahol plazmaíves technológiával működő szemété-
getőt próbálnak építeni. Volt már egy kísérlet 2015-ben Liptovský Hrádokban, majd az SPV 
Dálovce, s.r.o. próbálkozott Somorján és Poltáron is. Sikertelenül. Ezeken a településeken a 
lakosság részéről sorra nagy ellenállásba ütköztek nemcsak a kezdeményezők, hanem az ille-
tékes hivatalos szervek is. Ezt nekünk, e régió lakosságának is meg kell tennünk. Mindenki-
nek, aki itt él, és itt is szeretne élni. A jövőnk és utódaink érdekében tisztelettel kérjük, írja alá 
a petíciós ívet az építkezés ellen. 
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